

## 剖腹產子手術 丈夫陪產計劃

依照瑪麗醫院現行政策，當病人在接受重大侵入性醫療手術時，家屬不可以陪伴在側。這裡泛指一切在手術室或特別診治病房進行的醫療程序。在特別情況和考慮下，院方可能會准許丈夫陪伴妻子進行剖腹產子手術，一同見證和分享孩子誕生的喜悅。這個計劃的先決條件必須如下：

- ◆ 事先排期手術
- ◆ 手術以區域麻醉模式進行 (俗稱半身麻醉)
- ◆ 有關醫護人員認同病人的臨床情況適合，而丈夫須有充足的準備
- ◆ 丈夫只准許在指定時間目睹孩子誕生

- ◆ 麻醉進行過程中，丈夫不可以進入手術室
- ◆ 當病人需要接受全身麻醉或有突發事件發生時，丈夫須依指示立即離開手術室
- ◆ 以上各項將會定時覆核和修改，不會先行通知。如欲取得最新資料，請聯絡醫院。

以上資料由瑪麗醫院麻醉科及婦產科提供。




瑪麗醫院  
Queen Mary Hospital



贊育醫院  
Tsan Yuk Hospital

## 剖腹產子手術 丈夫陪產計劃

### "HUSBAND ACCOMPANYING CHILDBIRTH DURING CAESAREAN SECTION" PROGRAMME

 瑪麗醫院 Queen Mary Hospital	Pamphlet Topic & Department Code
Ownership	QMH/Obstetrics & Gynaecology-21(OBS.13)
Last review/revision	Feb/2016
Approval	HKWC Information Pamphlet Working Group
Distribution	As requested

## "HUSBAND ACCOMPANYING CHILDBIRTH DURING CAESAREAN SECTION" PROGRAMME

The current policy of Queen Mary Hospital is that relatives are not permitted to accompany patients under major invasive operative procedures. This includes procedures conducted inside the operating theatre or special treatment rooms.

The hospital may, after careful consideration, permit husbands to experience the birth of their children during caesarean section delivery.

All of the following conditions must be met:

- ◆ Elective caesarean section
- ◆ Conducted under regional anaesthesia
- ◆ All concerned staff consider the patient's clinical conditions and husband's preparation are suitable
- ◆ Husbands will be allowed to be present only for a selected period to witness the childbirth
- ◆ Husbands are not allowed to be inside the operating theatre during the conduct of anaesthetic procedures
- ◆ Husbands may have to leave the operating theatre immediately upon request, including the need to administer general anaesthesia or other unanticipated events

- ◆ The requirements may be reviewed periodically and amended without prior notice. You are advised to check with the hospital for the updated information.